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    Meslek Tanıtma Kulübü öğrencileri, Kulüp Rehber
öğretmenleri Nurgül Terzioğlu eşliğinde Avukat
Hayrunnisa Yavuz ile ile zoom üzerinden bir röportaj
gerçekleştirdiler. Avukatlık mesleğiyle ilgili merak
ettikleri soruları Hayrunnisa Yavuz’a sordular.

1) Kendinizi kısaca tanıtır mısınız?
-Ben Hayrunnisa Yavuz. Karadeniz Teknik Üniversitesi Hukuk
fakültesinden mezun oldum. 2 yıldır avukatlık yapıyorum. 

2) Avukat olmayı neden tercih ettiniz?
-Puanım avukat olmaya yetiyordu. Hem de insanlara faydamın
dokunacağı bir meslek olduğu için isteyerek avukat oldum.

3) Avukat olmasaydınız ne olmak isterdiniz?
-Psikolog olmak isterdim. Ama çocukluğumdan bu yana kitap okumayı
çok severim. Kitap okurken insanlarla bire bir iletişimde bulunacağım bir
meslek istemiştim hep. Avukatlık bana bu tatmini sağlıyor. O yüzden
pişman değilim. Zorlukları, kolaylıkları ayrı.

4) Mesleğinizi seviyor musunuz? Avukatlığın güzel yanları var mıdır?
Varsa nelerdir?
-Zaman zaman seviyorum. Zaman zaman zorlanıyorum. Bunu tüm
meslek gruplarında herkes yaşıyordur. Her işin iyi yanı var kötü yanı var.
Avukatlığın iyi yanı, ben savunduğum fikrin peşinde koşmayı severim. O
yüzden dilekçe yazmak hoşuma gidiyor ya da doğrunun yanında
olduğumu bilerek o işin peşinde koşmak beni canlı tutuyor. Onun dışında
çok fazla sorumluluğu ve kaygısı var. Bizim sürelerle ilgili bir kaygımız var
o yüzden biraz stresli bir meslek olarak görüyorum.

5) Enteresan bir davanız oldu mu?
-Size anlatabileceğim kadar enteresan bir davam olmadı galiba. Ama
insanlarla iletişim kurmak zaten başlı başına enteresan. İnsanlar size
hukuki anlamda danışmaya değil mesela dertlerini de anlatmaya
geliyorlar. Onlara doğru hukuki yardımı yapabilmek oldukça zor oluyor.

6) Avukat olmak isteyenlere ne tavsiye edersiniz?
-Bence hayatın her alanında okumak, araştırmak, kendini  geliştirmek
önemli. Ama bizim meslekte çok fazla alan var, çok fazla kaynak var ve
duymuşsunuzdur belki hukuk fakültesi için hep ezber yapar derler ama
biz ezber yapmayız. Çünkü bu kadar kanunu ezberleme ihtimalimiz yok.
O yüzden bir avukatın kendini sürekli güncel tutması lazım. Okumayı
sevmesi, araştırmayı sevmesi lazım. Çünkü sürekli mevzuat değişiyor yani
kanun değişiyor, kurallar değişiyor bunlara adapte olup gününü
yakalayabilmesi için aktif olunmayı bilen, bunun yanında bir de avukatlık
memuriyet gibi olmadığı için ticarete de bir noktada benzediği için
insanın kendini doğru ifade edebilmesi bir yandan da bir reklam
yapabilmesi gerekiyor başlı başına .Ticaretten de biraz anlamak
gerekiyor, o yüzden avukatlık için. 

7) Avukat olmamız için neler yapmamız gerekir?
-Edebiyat ağırlıklı bir sınavla artık hukuk fakültesi öğrenci alıyor.
Edebiyatınızın iyi olması lazım. Ayrıca da okumayı sevmeniz lazım ki
hukuk fakültesini rahatlıkla bitirebilesiniz. Çoğu üniversitelerde hukuk
fakültelerine devam zorunluluğu yoktur.4 yıllık mezuniyetten sonra
diplomanızı aldıktan sonra bulunduğunuz şehirdeki Avukatlar Odasına
yani BARO’ya başvurup bir yıl boyunca staj yapmanız gerekiyor. Altı ay
adliyede hakimlerin yanında, altı ay da bir avukatın yanında bire bir staj
görmeniz gerekiyor. Sonunda da ruhsat alıyorsunuz. Bu ruhsatla birlikte
avukat olmuş oluyorsunuz.

8) Bu meslekte nelere dikkat etmemiz gerekiyor?
-Avukatlıkta dediğim gibi çok fazla alan var. Mesele ceza avukatları var,
hukuk avukatları var. Böyle bir ayrım var ama bunun içinde de bir sürü
dallanıp budaklanıyor. O yüzden aldığınız dosyası güzel takip edebiliyor
olmanız lazım süreler açısından. Çünkü dilekçeleri verme tarihleri var. Hak
kayıpları olmaması için dosyanızı ayrıntılı bir şekilde inceleyip güncelde
yakalayıp onu yani şu an güncelde hangi kural hangi karar var bunu
kontrol edip dosyanızı takip etmeniz gerek. Önceliğimiz bu.

9) Kararı çıktığında mutlu olduğunuz bir davanız oldu mu?
-Yani davayı kazanmak her halükarda mutlu ediyor. Çünkü ondan yüzde
yüz verim almış hissediyorsunuz. Ama tabi daha çok doğru olduğuna
inandığınız dosyalarda karar çıktığında daha mutlu oluyorsunuz. Yani pek
de inanmadığınız dosyalarda kazanmak o kadar tatmin etmiyorken doğru
olduğuna inandığınız dosyalar çok mutlu edebiliyor.

10) Davalar en çok ne kadar sürüyor.
-Filmlerde gördüğünüz duruşma sahneleri yok bizde. Türkiye’de
yargılama biraz yazılı ilerliyor. Yani biz hakime dilekçemizi sunuyoruz,
hakim dilekçelerimizi okuyor. Mahkemede duruşmalar 3, 4 dakika
sürüyor, belki beş dakika. Ama daha çok durmaları bekliyoruz. Üç
dakikalık duruşmanın gelmesini bir saat bekliyoruz. mesela

11) Kaç saat çalışıyorsunuz?
-Mesleğimin güzel yanı kendi ofisim var. Çalışma saatlerini kendim
belirliyorum. İşim varsa eğer e imza yöntemi denilen bir yöntemle ben
bütün dosyalarımı herhangi bir bilgisayardan görebiliyorum. O yüzden
bazen işimi aksattığımı düşündüğüm bir pazar gecesi aklıma geldiğinde
imzamı girip dosyada işlem yapabiliyorum. Çalışma saatlerim çok esnek.

12) Avukat olmayı tavsiye eder misiniz?
Benim için zor bir soru. Eğer okumayı, araştırmayı ve ticareti seviyorsanız
bir şeylerin peşinde koşmayı, inandığınız şeylere tutunup bırakmamayı
seviyorsanız tavsiye ederim. Ama zorlukları var biraz sabırlı olmak
gerekiyor. Biraz strese dayanıklı olmak gerekiyor diyebilirim. Kişiden kişiye
değişir yani. Herkese tavsiye edebiliyor olmak mümkün değil.

13) Hukuk fakültelerinde çok fazla ezber olduğu söyleniyor, bu zor
olmuyor mu?
-Aslında çok ezber yok. Tıp fakültelerinde daha çok ezber yapılıyor. Bizim
bire bir ezberlediğimiz şeyler yok. Atıyorum hep cezada hırsızlık dosyaları
size geliyor. Hırsızlık suçunun maddesini artık ezbere biliyorsunuz. Çünkü
hep aynı işi yapmışsınız. Doğal olarak o ezberinizde kalıyor. Yoksa madde
madde ezberleyip avukatlık yapan yok ama dediğim gibi aynı dosyayı
takip ede ede o kurallar oturuyor. Daha çok Hukuk Fakültesi ,okuduğunu
anlama ve bunu yorumlayabilme kabiliyeti gerektiriyor. Çünkü kanunları
ezberliyor olmak bir anlam ifade etmiyor o kanun maddesini okuyup
günceldeki probleme uyarlayabilme kabiliyetinin siz de olması gerekiyor.

14) Sizce öğrencilik mi zor yoksa meslek hayatı mı?
-Meslek hayatı daha zor çocuklar, öğrenciliğinizin kıymetini bilin. Meslek
hayatına alışmak, yetişkinlerin hayatına adapte olmak, o kadar
sorumluluğu birden almak çok zor. Öğrencilikte sadece sınav
sorumluluğu var. Ama iş hayatına girdiğinizde karşınızdaki kişinin de
sorumluluğunu alıyorsunuz. Mesela biri geliyor diyor ki “ben haksızlığa
uğradım, benim paramı çaldılar bunu ispatla ve paramı geri al.” Şimdi
orada onun sorumluluğunu almış oluyorsunuz. O sorumluluğu hissetmek
daha zor.
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